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Společné povolení hřiště Hlubočepy 

 

Vážený pane místostarosto, 

projekt hřiště Hlubočepy získal platné společné povolení na podzim 2022.  

Ptám se Vás jako místostarosty pro územní rozvoj a investice městské části, zda na podzim 2024 

městská část včas požádá o prodloužení tohoto platného společného povolení. 

Víme, že vedení radnice v současné době nemá o využití hřiště jasno. Domnívám se přitom, že mnohé 

obavy z projektu obnovy fotbalového hřiště pramení z jeho neznalosti. Chci zde připomenout, že ve 

skutečnosti i tento projekt z roku 2022 nabízí víceúčelové sportoviště a komunitní prostor, stejně jako 

upřednostněná varianta ankety, kterou jste letos na jaře pořádali. Zadáním projektu totiž bylo 

„komunitní fotbalové hřiště“ (míněno jako vesnické hřiště), které bude sloužit sportu i sousedskému 

setkávání. Požadavkem občanů Hlubočep na shromáždění v sále restaurace U Ritschelů bylo 

zachování travnatého hřiště bez zimního provozu, které bude sloužit škole, dětským fotbalovým 

oddílům i místní komunitě. Dle požadavku Komise sportu MČ Prahy 5 pak byla dle FAČR stanovena 

velikost hřiště pro pořádání žákovských fotbalových soutěží, s tím, že pro přípravky a mladší žáky se 

vejdou napříč dvě hřiště vedle sebe. Kromě fotbalového hřiště projekt obsahuje ještě víceúčelové 

hřiště s umělým povrchem na různé míčové hry. Šatny jsou navrženy jako dřevostavby, stejně tak i 

objekt s klubovnou a toaletami, který byl výslovně navržen a dimenzován kvůli požadavku na 

setkávání početné komunity. Střecha mezi stromy přetažená do prostoru před klubovnou rozšiřuje i 

venku místo pro komunitní setkávání. Majitelem i správcem hřiště měla být městská část, která určí 

časový rozvrh a podmínky pro využívání hřišť. Fotbalové kluby by přispěly k ekonomické udržitelnosti 

budoucího provozu. 

Z technického hlediska kvůli sezónnímu provozu a složitosti projednání PENB jsou objekty 

vyprojektovány jako 4 jednotlivé stavební objekty (2x šatna, klubovna, WC), kde každý má své 

vytápění či temperování malým elektrokotlem. Tato skutečnost má velkou výhodu ve flexibilitě, se 

kterou lze objekty využívat. Závlaha trávníku hřiště je ekologicky šetrně navržena pomocí retencí 

zadržujících dešťovou vodu, s dočerpáváním vody z vlastní studny. (Studna je součástí projektu.) Toto 

řešení finančně není levné, ale do budoucna znamená značnou úsporu provozních nákladů a je 

možno na ně čerpat dotace. Doprava v klidu je navržena jako „zelená mobilita“ – tedy bez aut, 

s dopravou pouze vlakem, MHD, na kole nebo pěšky. 

Základem projektu je kvalitní architektonický návrh a celý projekt je pečlivě zpracován. Domnívám se, 

že s ním lze i dále pracovat. I v případě možných úprav navržených sportovních ploch nebo zázemí lze 

využít platné společné povolení, které projekt získal v roce 2022. Projednání tohoto povolení stálo 

mnoho práce a úsilí a byla by velká chyba o toto povolení přijít. Zvlášť v současné době nejistoty o 

tom, jak budou probíhat řízení na stavebních úřadech od července 2024. 

Vážený pane místostarosto, prosím o písemnou odpověď. 

Děkuji,  

Zuzana Hamanová 


